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Jaarverslag Familievereniging Bartiméus 2016 
 
Bestuurssamenstelling  
Het Bestuur van de Familievereniging bestond op 31 december 2015 uit de volgende personen: 
Dik de Jongh   –  Voorzitter 
Ko Verbree   –  Penningmeester 
Alies Zandbergen  –  Secretaris 
Cor Maat   –  Bestuurslid 
Ria Manni – Ruinard  –  Bestuurslid 
Tonny Wildvank  –  Bestuurslid 
In september 2016 heeft Tonny Wildvank haar lidmaatschap van het bestuur beëindigd. Op de 
najaarsvergadering kondigden voorzitter Dik de Jongh en penningmeester Ko Verbree aan hun 
functie te zullen neerleggen op de voorjaarsvergadering van 2017. In het najaar van 2016 werd een 
start gemaakt met het zoeken van een opvolger voor de voorzitter en de penningmeester.  
 
Bestuursvergaderingen  
Het bestuur van de Familievereniging vergaderde in 2016 vijf keer. De vaste vergaderavond was op 
maandagavond van 17.30 – 21.00 in Doorn. De voorjaarsvergadering vond plaats op zaterdag 23 april 
2015, en de najaarsvergadering op zaterdag 5 november 2015.  
 
Ledenvergaderingen 2016 
Op de voorjaarsvergadering werd de gastpresentatie verzorgd door notaris Jannes Haveman met een 
inleiding over Testament en nalatenschap binnen de gehandicaptenzorg. De tweede presentatie na 
de pauze werd verzorgd door het FabLab, waarbij twee medewerkers van Bartiméus en twee 
bewoners een aantal ICT-mogelijkheden lieten waarmee het leven van blinden en slechtzienden 
vergemakkelijkt wordt.  
Op de najaarsvergadering werd voor de pauze een presentatie verzorgd door de heer Michiel van der 
Spa, inkoper gehandicaptenzorg en Regina van der Meij, medewerker cliëntondersteuning bij het 
Zorgkantoor Zilveren Kruis. Titel van het referaat was ‘Wat doet het Zorgkantoor Zilveren Kruis voor 
Bartiméus als uitvoering organisatie van de Wel Langdurige Zorg?’. Beiden gaven inzicht in de rol van 
het zorgkantoor in de toekenning van de zorg aan een organisatie als Bartiméus, namelijk zorgen dat 
dat er voldoende zorg is, uitvoering van de regeling PGB en het afsluiten van contracten met 
zorgaanbieders. Daarbij staat de cliënt centraal, is er sprake van keuzevrijheid en persoonsgerichte 
zorg op een passende plek. 
Na de pauze werd de uitwerking van het eindrapport Missie, Visie en Strategie gepresenteerd. 
Centraal in die uitwerking staat het vormen van projectgroepen, waarin leden worden uitgenodigd 
deel te nemen om de verschillende speerpunten (informatievoorziening, scholing mentoraat, 
bewindvoering en curatorschap, ledenwerving, visieontwikkeling mantelzorg, aanpassing statuten) 
verder vorm te geven.  
 
Studiecommissie Missie, Visie en Strategie 
Nadat het eindrapport van deze commissie in de najaarsvergadering van 2015 werd goedgekeurd, is 
in 2016 verder gewerkt aan de concrete uitwerking. In de najaarsvergadering 2016 werd hierover 
een presentatie gegeven. Daaraan voorafgaand zijn in 2016 twee bijeenkomsten voor leden belegd, 
op 27 januari 2016 en 27 september 2016. Alle leden van de Familievereniging zijn hiervoor 
uitgenodigd. Beide avonden is met de aanwezigen van gedachten gewisseld over de invulling van de 
nieuwe Missie en Visie. Inzet van deze avonden was enerzijds de behoeften te peilen bij de 
aanwezigen aan dienstverlening door de Familievereniging en anderzijds om ideeën te inventariseren 
hoe de Missie en Visie verder uit te werken. De eerste avond is vooral gekeken naar het thema 
informatievoorziening en mantelzorgbeleid. Geïnventariseerd is aan welke informatie  behoefte is en 
aan welke onderwerpen er binnen het mantelzorgbeleid van Bartiméus aandacht zouden moeten 
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krijgen. Voor beide thema’s hebben zich een klein aantal aanwezigen beschikbaar geteld omhet 
verder uit te werken.  
In de bijeenkomst van september is een update gegeven van de tot dan toe uitgewerkte ideeën rond 
beide thema. Voor het thema informatievoorziening was een begin gemaakt met de opzet van een 
nieuwe website. Voor het thema mantelzorg is een aanzet gemaakt tot een beleidsstuk. De 
verwachting was dat eind 2016 er een Mantelzorgplan zou liggen vanuit Bartiméus. 
 
Enquête Verwantenbegeleiding 
Is er ooit een eindrapportage geweest?  
 
KansPlus 
De heer Paul Lucardie, lid van de Familievereniging, is in 2016 toegetreden tot het bestuur van 
KansPlus.  
 
Vereniging Bartiméus Sonneheerdt 
In 2016 ontstond het voornemen binnen de Vereniging Bartiméus Sonneheerdt, deze om te vormen 
tot een Stichting. Op enkele ledenbijeenkomsten in het land, belegd door de Vereniging, hebben 
enkele (bestuurs-)leden van de Familievereniging hun bezwaren hiertegen kenbaar gemaakt. 
Belangrijkste argument hierin was dat met deze wijziging de leden geen zeggenschap meer hebben 
over de gelden die zijn bijeengebracht in de tijd dat Bartiméus Sonneheerdt nog een vereniging was.  
 
Themadag Valt er nog wat te dromen 
Door Bartiméus werd, deels in het kader van het 100-jarig bestaan in 2015, het initiatief genomen tot 
een themadag(deel) over verlies en rouwverwerking voor cliëntvertegenwoordigers, in 
samenwerking met de Familievereniging en de Dienst Geestelijke Verzorging. De themadag vond 
plaats op zaterdag 21 mei 2016 in de kapel. Het programma werd geheel gevuld door Gerd Claes, en 
brus en moeder uit Vlaanderen, die in theatervorm haar levensverhaal als zus van een verstandelijk 
gehandicapte broer en later moeder van een verstandelijk gehandicapte zoon vertelde. Een 
ontroerende presentatie die de aanwezigen duidelijk raakte. De dag werd gefinancierd door de 
Vereniging Bartiméus Sonneheerdt. 
 
Stichting Bewindvoerders Cliënten Bartiméus (SBCB) en Stichting Mentoren Bartiméus (SMB) 
In de tweede bestuursvergadering van 2016 werden de jaarverslagen van 2015 van de SBCB en de 
SMB besproken. Per 31 december 2015 had de SBCB 65 cliënten ‘in portefeuille’. Volgens het 
tripartiete convenant van 25 januari 2010 met de Familievereniging neemt één lid van commissie 
Zakelijke Dienstverlening als waarnemer deel aan de vergadering van de SBCB. Dat waarnemerschap 
is sinds 2013 vacant en nog steeds niet ingevuld. Gezocht moet worden naar een goede vorm van 
overleg tussen de SBCB en Familievereniging. Het jaarverslag van de SMB gaf aan dat het streven was 
eind 2015 zeker 15 mentoren benoemd te hebben. Dit aantal is niet helemaal gehaald, eind 2015 
zaten nog enkele kandidaat mentoren in de benoemingsprocedure. Aangekondigd werd dat 
voornemen was om eind 2016 een kleine 20 mentoren benoemd te hebben. De mentoren zijn 
tevreden over het scholings- en coachingsprogramma van de SMB en ook informatiebijeenkomsten 
die belegd worden. De SMB is voornemens zich in 2016 verder te professionaliseren.  
 
Cliëntenraad 
In de CRW zaten in 2016 de bestuursleden Tonny Wildvank en Cor Maat, en het verenigingslid Theo 
Poelman, deze laatste als vice-voorzitter van de Cliëntenraad. 
 
Overleg Bestuur Familievereniging, Raad van Bestuur en Directie Wonen 
Op 24 oktober 2016 vond overleg plaats tussen het bestuur van de Familievereniging, de RvB en de 

Directie. Bartiméus gaat de inzet van zijn expertise uitbreiden naar inzet voor alle blinden en 
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slechtzienden in Nederland. Daarvoor is een plan gemaakt met en aantal hoofdlijnen rond het thema 

‘Vinden en Verbinden’. Er met contact gezocht worden met de verschillende doelgroepen binnen de 

blinden en slechtzienden (bv ook ouderen); het diagnostisch centrum zal meer ingezet worden; de 

informatievoorziening moet worden uitgebreid, zodat Bartiméus een meer maatschappelijke rol kan 

gaan vervullen voor heel Nederland. De verschuiving heeft geen invloed op de huidige zorg aan 

bewoners, daarop heeft ook de Cliëntenraad uitdrukkelijk aangedrongen. Het wonen wordt 

geconcentreerd in Doorn. In veel wooncentra en groepen is nu ‘Pak de regie’ ingevoerd. Gebleken is 

dat de bedachte integratie van wonen en dagbesteding door bewoners niet als positief wordt gezien 

omdat men graag ook eens andere mensen ziet: dit wordt dus teruggedraaid voor de meeste 

groepen. Verder kwam het thema mantelzorg aan de orde. Ook werd afgesproken dat in het 

Woonnieuws van december een brief van de Familievereniging meegezonden wordt waarin gevraagd 

wordt om de contactgegevens. Bartiméus mag in het kader van de privacywetgeving geen 

adresgegevens verstrekken aan de Familievereniging, daarom is dit een goede tussenweg.  

Overige Commissies 

 De Commissie Zakelijke Dienstverlening is, evenals in 2015, ook in 2016 niet bij elkaar 
geweest, in afwachting van de herziening van werkzaamheden voortkomend uit het 
bezinningstraject rond de nieuwe Visie en Missie.  

 De Commissie Implementatie had deels zitting genomen in de Studiecommissie Missie en 
Visie. Ook voor deze commissie is afgewacht wat de uitkomsten van de Studiecommissie aan 
werkzaamheden zullen opleveren.  

 De Commissie Communicatie bestond feitelijk niet meer in 2016. Coördinatie van redactie en 
drukken van de Hagekring was ondergebracht bij het secretariaat van de Familievereniging. 
In 2016 werd opdracht gegeven tot het bouwen van een moderne website voor de 
Familievereniging.   

 De Commissie Bouwkundige Adviezen had in 2016, evenals in 2015 een vacature met het 
aftreden van de heer Map van Trigt. Eind 2016 was deze vacature nog niet vervuld.  

 
Kascommissie 
In elke voorjaarsvergadering wordt conform de statuten een Kascommissie benoemd, bestaand uit 
tenminste twee personen die geen deel uitmaken van het Bestuur. De Kascommissie controleert de 
rekening en verantwoording van het Bestuur en brengt daarvan aan de Algemene Ledenvergadering 
verslag uit. De kascommissie bestond begin 2016 uit Gerard Elkhuizen en Paul Lucardie. Gerard 
Elkhuizen stopt ermee, Bert Luijten meldde zich aan als opvolger. 
 
Financiën 
In de voorjaarsvergadering van 23 april 2016 werd de rekening en verantwoording over 2015 door de 
aanwezige leden goedgekeurd. In de najaarsvergadering van 5 november 2016 werd de begroting 
voor 2017 door de aanwezige leden vastgesteld. 
 
Ledenaantal  
De Familievereniging telde aan het eind van 2016 185 leden, waaronder enkele ereleden, niet-
betalende leden en begunstigers. 
 
Utrecht, februari 2017 


